
Folketingets Kommunaludvalg har den 3. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 42 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 42:
"Ministeren bedes uddybe, om Kammeradvokaten efter ministerens mening 
tager fejl, når Kammeradvokaten i notat til SKAT af 22. marts 2010, side 18, 
næstsidste afsnit anfører, at det er hans indtryk, at SKAT laver beregningerne 
af loftet."

Svar:
Skatteministeriet har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

”Kammeradvokaten anfører i det pågældende afsnit i notatet, at ”det på bag-
grund af de foreliggende oplysninger fortsat ikke er helt klart for mig, om de 
omberegninger af grundskatteloftet, jf. ejendomsskattelovens § 1, stk. 5, som 
indtil 2005 helt korrekt fandt sted, og som efterfølgende er sket i visse, be-
grænsede tilfælde, er foretaget af SKAT eller af kommunerne på grundlag af 
fornødne indberetninger fra SKAT om eksistensen af nye fradrag for forbed-
ringer. De foreliggende oplysninger giver umiddelbart det indtryk, at ombereg-
ningerne er foretaget af SKAT.”

Jeg kan oplyse, at Kammeradvokatens umiddelbare indtryk ikke er korrekt, 
idet det jf. min besvarelse af spørgsmål 40 er kommunernes ansvar at foreta-
ge de omberegninger, der følger af § 1, stk. 5 i lov om kommunale ejendoms-
skatter. Det bemærkes i denne forbindelse, at spørgsmålet om, hvem der er 
den kompetente myndighed, er uden betydning af afklaringen af det hjem-
melsspørgsmål, som Kammeradvokaten var anmodet om at afklare.”

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Søren H. Thomsen
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